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Protokół X/24 

sesji Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego 

w dniu 19 grudnia 2024 r. 

 

Obrady odbyły się w sali Kameralnej Filharmonii Świętokrzyskiej w Kielcach.  

 

Obradom przewodniczyli: Przewodniczący Sejmiku - Andrzej Bętkowski 

oraz Wiceprzewodnicząca Sejmiku - Magdalena Zieleń.  

 

Obrady rozpoczęły się o godz. 10:10 i trwały do godz. 13:20.  

 

Nad prawidłowym przebiegiem obrad czuwali: mec. Beata Cedro-Łosak oraz 

mec. Mariusz Delipacy. 

 

Radni otrzymali następujący porządek obrad: 

 

Część uroczysta - 10:00. 

 

1. Otwarcie X sesji Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego przez Przewodniczącego 

Sejmiku – Pana Andrzeja Bętkowskiego. 

2. Wręczanie Odznak Honorowych Województwa Świętokrzyskiego. 

 

Część robocza  

 

3. Stwierdzenie kworum. 

4. Zgłoszenie wniosków o zmianę lub uzupełnienie porządku obrad sesji. 

5. Wybór sekretarzy obrad. 

6. Głosowanie nad wnioskami o zmianę lub uzupełnienie porządku obrad sesji. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa 

Świętokrzyskiego na lata 2025 – 2040:  

a) przedstawienie projektu uchwały - wystąpienie Marszałek Województwa Pani Renaty 

Janik, 

b) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów – wystąpienie Przewodniczącego Komisji  

   Pana Łukasza Jabłońskiego, 

c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwały. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Budżetu Województwa 

Świętokrzyskiego na 2025 rok: 

a) przedstawienie projektu uchwały - wystąpienie Marszałek Województwa Pani Renaty 

Janik, 

b) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów - wystąpienie Przewodniczącego Komisji  

   Pana Łukasza Jabłońskiego, 

c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwały. 
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9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Miasta Kielce 

z przeznaczeniem na wsparcie zadania własnego powiatu z zakresu pomocy społecznej 

dotyczącego specjalistycznego poradnictwa realizowanego w ramach "Telefonu zaufania 

dla osób w kryzysie”: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Marszałek Województwa  

Pani Renaty Janik, 

b) stanowisko Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Spraw Rodziny – wystąpienie     

Przewodniczącego Komisji Pana Kazimierza Mądzika, 

c) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów - wystąpienie Przewodniczącego Komisji  

Pana Łukasza Jabłońskiego, 

d) dyskusja, 

e) głosowanie uchwały. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie, w drodze 

darowizny, przez Województwo Świętokrzyskie na rzecz Gminy Kielce nieruchomości 

położonej w Kielcach przy ul. Langiewicza: 

a) przedstawienie projektu uchwały - wystąpienie Członka Zarządu Pana Andrzeja 

Prusia, 

b) stanowisko Komisji Strategii Rozwoju, Promocji i Współpracy z Zagranicą – 

wystąpienie Przewodniczącego Komisji Pana Marcina Piętaka, 

c)  stanowisko Komisji Budżetu i Finansów – wystąpienie Przewodniczącego Komisji 

Pana Łukasza Jabłońskiego, 

d)  dyskusja, 

e)  głosowanie uchwały. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia jednostkom samorządu 

terytorialnego pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla zadania pod nazwą 

„Obsługa komunikacyjna Centrum Nauki Leonardo da Vinci oraz Parku Etnograficznego 

w Tokarni”: 

a) przedstawienie projektu uchwały - wystąpienie Członka Zarządu Pana Andrzeja 

Prusia, 

b) stanowisko Komisji Strategii Rozwoju, Promocji i Współpracy z Zagranicą – 

wystąpienie Przewodniczącego Komisji Pana Marcina Piętaka, 

c)  stanowisko Komisji Budżetu i Finansów – wystąpienie Przewodniczącego Komisji 

Pana Łukasza Jabłońskiego, 

d)  dyskusja, 

e)  głosowanie uchwały. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi Buskiemu pomocy 

finansowej: 

a) przedstawienie projektu uchwały - wystąpienie Członka Zarządu Pani Anity Koniusz, 

b) stanowisko Komisji Edukacji, Kultury i Sportu - wystąpienie Przewodniczącego       

Komisji  Pana Pawła Krakowiaka, 

c) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów - wystąpienie Przewodniczącego Komisji  

Pana Łukasza Jabłońskiego, 

d) dyskusja, 

e) głosowanie uchwały. 
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13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia w 2025 roku pomocy finansowej 

Gminie Nowa Słupia z przeznaczeniem na dofinansowanie organizacji 57. Dymarek 

w Nowej Słupi: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Członka Zarządu Pani Anity 

Koniusz, 

b) stanowisko Komisji Edukacji, Kultury i Sportu - wystąpienie Przewodniczącego       

Komisji  Pana Pawła Krakowiaka, 

c) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów - wystąpienie Przewodniczącego Komisji  

Pana Łukasza Jabłońskiego, 

d) dyskusja, 

e) głosowanie uchwały. 

14.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia w 2025 roku pomocy finansowej 

Gminie Busko-Zdrój z przeznaczeniem na organizację XXXI Międzynarodowego 

Festiwalu Muzycznego im. Krystyny Jamroz w Busku Zdroju: 

a) przedstawienie projektu uchwały - wystąpienie Członka Zarządu Pani Anity 

Koniusz, 

b) stanowisko Komisji Edukacji, Kultury i Sportu - wystąpienie Przewodniczącego       

Komisji  Pana Pawła Krakowiaka, 

c) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów - wystąpienie Przewodniczącego Komisji  

Pana Łukasza Jabłońskiego, 

d) dyskusja, 

e) głosowanie uchwały. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaniechania realizacji przedsięwzięcia: 

a) przedstawienie projektu uchwały - wystąpienie Skarbnika Województwa Pani                 

Marii Fidzińskiej – Dziurzyńskiej, 

b) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów - wystąpienie Przewodniczącego Komisji  

Pana Łukasza Jabłońskiego, 

c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwały. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Województwa Świętokrzyskiego na lata 2024 – 2040: 

a) przedstawienie projektu uchwały - wystąpienie Skarbnika Województwa Pani Marii 

Fidzińskiej – Dziurzyńskiej, 

b) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów - wystąpienie Przewodniczącego Komisji  

Pana Łukasza Jabłońskiego, 

c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwały. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie województwa na 2024 rok: 

a) przedstawienie projektu uchwały - wystąpienie Skarbnika Województwa Pani Marii 

Fidzińskiej – Dziurzyńskiej, 

b) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów - wystąpienie Przewodniczącego Komisji  

   Pana Łukasza Jabłońskiego, 

c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwały. 
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18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wydatków budżetu województwa, które 

nie wygasają z upływem roku budżetowego 2024: 

a) przedstawienie projektu uchwały - wystąpienie Skarbnika Województwa Pani                 

Marii Fidzińskiej – Dziurzyńskiej, 

b) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów - wystąpienie Przewodniczącego Komisji  

Pana Łukasza Jabłońskiego, 

c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwały. 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie upoważnienia Pełnomocnika ds. sygnalistów 

powołanego w Urzędzie Marszałkowskim Województwa Świętokrzyskiego 

do podejmowania czynności w zakresie przyjmowania zewnętrznych zgłoszeń naruszenia 

prawa kierowanych do Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego i podejmowania działań 

następczych: 

a) przedstawienie projektu uchwały - wystąpienie Przewodniczącego Sejmiku Andrzeja 

Bętkowskiego,  

b)  dyskusja, 

c) głosowanie uchwały. 

20. Interpelacje i zapytania radnych. 

21. Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa Świętokrzyskiego w okresie między    

 sesjami. 

22. Informacja Przewodniczącego i Wiceprzewodniczących Sejmiku o działaniach 

podejmowanych pomiędzy sesjami. 

23. Sprawy różne. 

24. Zamknięcie X sesji Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego. 

 

 

Część uroczysta 

 

Rozpoczęcie obrad poprzedziło wykonanie utworu You raise me up w wykonaniu Grupy 

Estradi Various, która wystąpiła w składzie: Mariusz Połomka – skrzypce, Emilia Kopeć – 

skrzypce, Magdalena Sikorska-Osuch – wiolonczela, manager zespołu. 

 

Ad 1. 

Przewodniczący Sejmiku otworzył X sesję Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego.  

 

Poinformował, że uroczystym obradom sesji oraz ceremonii wręczenia Odznak Honorowych 

Województwa Świętokrzyskiego towarzyszyły będą: Sztandar Województwa 

Świętokrzyskiego,  Sztandar  Komendy Wojewódzkiej Państwowej Straży Pożarnej w Kielcach 

oraz Sztandar I Liceum Ogólnokształcącego imienia Stefana Żeromskiego w Kielcach.  

 

Następnie powitał radnych zgodnie z załączoną listą obecności (zał. nr 1), Zarząd 

Województwa z Panią Marszałek Renatą Janik na czele, osoby uhonorowane Odznaką, 

przedstawicieli uhonorowanych podmiotów, członków Komisji Odznaki Honorowej, 

wnioskodawców, dyrektorów jednostek organizacyjnych województwa, dyrektorów 
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Departamentów Urzędu Marszałkowskiego, oraz radnych Młodzieżowego Sejmiku 

Województwa Świętokrzyskiego (zał. nr 2 - 7).  

 

Ad 2. 

Przewodniczący Sejmiku poprosił o poprowadzenie ceremonii wręczenia Odznak 

Honorowych Województwa Świętokrzyskiego Grażynę Bukałę-Jachimkowską – pracownika 

Urzędu Marszałkowskiego.  

 

Grażyna Bukała-Jachimkowska przypomniała, że Odznaka Honorowa Województwa 

Świętokrzyskiego została ustanowiona w 2013r. i może być nadawana osobom fizycznym, 

prawnym, organizacjom społecznym, związkom zawodowym, pracodawcom, instytucjom, 

jednostkom samorządu terytorialnego, miejscowościom oraz innym podmiotom, które swoją 

pracą zawodową lub działalnością naukową, społeczną, polityczną lub inną zasłużyły się dla 

rozwoju Województwa Świętokrzyskiego.  

 

W Komisji Odznaki Honorowej Województwa Świętokrzyskiego, wybranej przez Sejmik, 

zasiadają: Pan Andrzej Bętkowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego, który przewodniczył pracom komisji; Pani Renata Janik – Marszałek 

Województwa Świętokrzyskiego, Pan Mieczysław Gębski – przedstawiciel Klubu Radnych 

Prawo i Sprawiedliwość, Pani Jolanta Tyjas – przedstawicielka Klubu Radnych Trzecia Droga 

– Polskie Stronnictwo Ludowe, Pani Jolanta Madioury – przedstawicielka Klubu Radnych 

Koalicji Obywatelskiej, Pan prof. dr hab. inż. Zbigniew Koruba – Rektor Politechniki 

Świętokrzyskiej, Pani prof. dr hab. Beata Wojciechowska – Rektor Uniwersytetu Jana 

Kochanowskiego w Kielcach, Pan Robert Jaworski – Prezes Związku Miast i Gmin Regionu 

Świętokrzyskiego, Pan Piotr Babicki – Przewodniczący Konwentu Powiatów Województwa 

Świętokrzyskiego, Pan Janusz Piątek – Prezes Zarządu Izby Rzemieślników i Przedsiębiorców 

w Kielcach, Pani dr Ewa Wiśniewska-Zduniak – Prezes Związku Polskich Artystów Plastyków 

Okręg Kielecki, Pani Anna Zielińska-Brudek – Prezes Kieleckiego Oddziału Związku 

Literatów Polskich,  Pani Amelia Rudnicka – Przewodnicząca Młodzieżowego Sejmiku 

Województwa Świętokrzyskiego IV kadencji, Pan Eugeniusz Tyszer – Przewodniczący 

Świętokrzyskiej Wojewódzkiej Rady Kombatanckiej, Pani Maria Skrzyńska – przedstawicielka 

Świętokrzyskiej Rady Seniorów. 

 

W tegorocznej, jedenastej edycji, uhonorowanych zostało sześć osób fizycznych oraz trzy 

podmioty. 25 listopada 2024 roku  Komisja Odznaki  podjęła uchwałę, w której rekomendowała 

nadanie odznaki  następującym kandydatom: 

1. I Liceum Ogólnokształcącemu imienia Stefana Żeromskiego w Kielcach  

2. Młodzieżowej Orkiestrze Dętej Ochotniczej Straży Pożarnej Krasocin 

3. Panu Łukaszowi Ciszkowi 

4. Panu Tadeuszowi Wrześniakowi 

5. Komendzie Wojewódzkiej Państwowej Straży Pożarnej w Kielcach 

6. Pani doktor Alicji Trukszyn 

7. Panu Karolowi Buremu 

8. Panu doktorowi nauk medycznych Zbigniewowi Koniuszowi 
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9. Panu Tadeuszowi Stolarskiemu 

 

Pani Marszałek Renata Janik, zgodnie z uchwałą Komisji,  formalnie potwierdziła nadanie 

odznak. 

 

Grażyna Bukała-Jachimkowska wspomniała również, że podczas uroczystości zostanie 

wręczona odznaka profesorowi Stanisławowi Gomułce, przyznana w ubiegłym roku.  

 

Następnie zaprosiła do obejrzenia krótkiego filmu, przedstawiającego sylwetki osób oraz 

informacje o instytucjach i podmiotach, które zostały uhonorowane.  

 

Po projekcji filmu Grażyna Bukała-Jachimkowska zaprosiła Pana Przewodniczącego Andrzeja 

Bętkowskiego, Panią Marszałek Renatę Janik oraz reprezentację I Liceum Ogólnokształcącemu 

imienia  Stefana Żeromskiego w Kielcach: Pana dyrektora Waldemara Pukalskiego oraz Panią 

Zofię Pietraszek, Prezesa Stowarzyszenia Absolwentów  "Żeromszczacy", prosząc o dołączenie 

do sztandaru szkoły, który będzie dekorowany Odznaką Honorową Województwa 

Świętokrzyskiego. 

 

Pani Marszałek Renata Janik przypięła odznaczenie do szarfy sztandaru. Pan 

Przewodniczący Sejmiku Andrzej Bętkowski na ręce dyrektora szkoły przekazał dyplom, 

a wszystkim uczestniczącym w ceremonii przedstawicielom szkoły wręczono róże.   

 

Grażyna Bukała-Jachimkowska zaprosiła Pana nadbryg. Krzysztofa Cioska, Świętokrzyskiego 

Komendanta Wojewódzkiego Państwowej Straży Pożarnej w Kielcach i poprosiła o dołączenie 

do sztandaru Komendy, który będzie dekorowany Odznaką Honorową. 

 

Pani Marszałek Renata Janik przypięła odznaczenie do szarfy sztandaru. Pan 

Przewodniczący Sejmiku Andrzej Bętkowski na ręce nadbryg. Krzysztofa Cioska przekazał 

dyplom, a wszystkim uczestniczącym w ceremonii przedstawicielom Komendy wręczono róże.   

 

Grażyna Bukała-Jachimkowska zaprosiła na scenę Pana Leopolda Kwapisza, Kapelmistrza 

i Kierownika Młodzieżowej Orkiestry Dętej OSP Krasocin oraz Panią Iwonę Duszę, 

choreografa. 

 

Pani Marszałek Renata Janik oraz Pan Przewodniczący Sejmiku Andrzej Bętkowski 

wręczyli na ręce Pana Leopolda Kwapisza odznakę, dyplom oraz różę. 

 

Grażyna Bukała-Jachimkowska zaprosiła na scenę Pana Łukasza Ciszka. 

 

Pani Marszałek Renata Janik udekorowała Pana Łukasza Odznaką Honorową i wręczyła 

różę, a Pan Przewodniczący Sejmiku Andrzej Bętkowski wręczył odznaczonemu dyplom. 
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W imieniu nieobecnego na ceremonii Pana Tadeusza Wrześniaka, Grażyna Bukała-

Jachimkowska zaprosiła na scenę Pana Jacka Jaworskiego, dyrektora Zakładu „Huta Szkła 

Gospodarczego Tadeusz Wrześniak”. 

 

Pani Marszałek Renata Janik oraz Pan Przewodniczący Sejmiku Andrzej Bętkowski 

wręczyli na ręce Pana Jacka Jaworskiego odznakę, dyplom oraz różę. 

Grażyna Bukała-Jachimkowska zaprosiła na scenę Panią Alicję Trukszyn. 

 

Pani Marszałek Renata Janik udekorowała Panią Alicję Odznaką Honorową i wręczyła różę, 

a Pan Przewodniczący Sejmiku Andrzej Bętkowski wręczył odznaczonej dyplom. 

 

Grażyna Bukała-Jachimkowska zaprosiła na scenę Pana Grzegorza Sochę – Wicemarszałka 

Województwa Świętokrzyskiego, Pana Karola Burego, Kasztelana Chorągwi Rycerstwa 

Ziemi Sandomierskiej, któremu towarzyszą: Pan Maciej Bury, Rotmistrz Chorągwi Rycerstwa 

Ziemi Sandomierskiej oraz Pani Rotmistrzowa Paulina Bury, a także Pana Pawła Krakowiaka 

radnego Województwa Świętokrzyskiego. 

 

Pani Marszałek Renata Janik udekorowała Pana Karola Odznaką Honorową, Pan 

Wicemarszałek Grzegorz Socha wręczył odznaczonemu dyplom, a następnie z Panem 

Przewodniczącym Andrzejem Bętkowskim wręczali uczestnikom Chorągwi róże. 

 

Grażyna Bukała-Jachimkowska zaprosiła na scenę Pana Zbigniewa Koniusza. 

 

Pani Marszałek Renata Janik udekorowała Pana Zbigniewa Odznaką Honorową i wręczyła 

różę, a Pan Przewodniczący Sejmiku Andrzej Bętkowski wręczył odznaczonemu dyplom. 

 

Grażyna Bukała-Jachimkowska zaprosiła na scenę Pana Tadeusza Stolarskiego. 

 

Pani Marszałek Renata Janik udekorowała Pana Tadeusza Odznaką Honorową i wręczyła 

różę, a Pan Przewodniczący Sejmiku Andrzej Bętkowski wręczył odznaczonemu dyplom. 

 

Grażyna Bukała-Jachimkowska zaprosiła na scenę przedstawicieli I Liceum 

Ogólnokształcącego im. Mikołaja Reja w Jędrzejowie, którzy w imieniu profesora Stanisława 

Gomułki odebrali zaszczytne wyróżnienie: Pana Wojciecha Zwierzchowskiego - Dyrektora I 

Liceum Ogólnokształcącego im. Mikołaja Reja w Jędrzejowie, Pana Marka Zygana, pełniącego 

funkcję dyrektora szkoły w latach 2002 – 2017, Panią Elżbietę Zygan, nauczyciela bibliotekarza 

oraz Panią Wiktorię Więckowską, absolwentkę szkoły.  

 

Pani Marszałek Renata Janik wręczyła na ręce Pana Marka Odznaką Honorową, a Pan 

Przewodniczący Sejmiku Andrzej Bętkowski wręczyła na ręce Pana Wojciecha dyplom. 

Wszyscy uczestnicy otrzymali róże. 
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Grażyna Bukała-Jachimkowska zaprosiła na scenę Panią Marszałek i Pana Przewodniczącego 

a także Zarząd Województwa i Prezydium Sejmiku oraz odznaczonych do pamiątkowej 

fotografii.   

 

Następnie zaprosiła na scenę Przewodniczącego Sejmiku Pana Andrzeja Bętkowskiego 

i Marszałek Województwa Panią Renatę Janik, którzy w swoich krótkich przemówieniach 

gratulowali wszystkim odznaczonym. 

 

Głos zabierał także nadbryg. Krzysztof Ciosek, który dziękując za wyróżnienie całej jednostki 

Straży Pożarnej w Kielcach, wręczył na ręce Pani Marszałek Renaty Janik i Pana 

Przewodniczącego Andrzeja Bętkowskiego pamiątkowe grawertony, 

 

Grażyna Bukała-Jachimkowska odniosła się do rozpoczynającej uroczystość występu Grupy 

Estradi Various. Grupa działa od  2018 roku. Trio tworzą pedagodzy szkół muzycznych oraz 

członkowie orkiestr kameralnych i symfonicznych, działających w województwie 

świętokrzyskim. Zespół koncertuje w całej Polsce, w jego repertuarze znajdziemy zarówno 

dzieła muzyki klasycznej jak i rozrywkowej we własnych, oryginalnych aranżacjach. 

Utalentowanych muzyków zaprosiła na scenę ponownie. W ich wykonaniu usłyszano: Carol of 

the bells oraz kolędę Oj maluśki.  

 

O głos poprosił również Pan Karol Bury, który dziękując za otrzymane wyróżnienie, 

nawiązując do historii przedstawił genezę powstania Chorągwi Rycerstwa Ziemi 

Sandomierskiej. 

 

Grażyna Bukała-Jachimkowska poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącego Sejmiku Pana 

Andrzeja Bętkowskiego, który zaprosił wszystkich na spotkanie świąteczne do  foyer na I 

piętrze, podczas którego, w obecności Jego Ekscelencji Księdza Biskupa Andrzeja Kalety 

podzielono się opłatkiem i złożono sobie życzenia. Radnych województwa poinformował, iż 

część robocza sesji Sejmiku będzie kontynuowana od godziny 12.30. 

Przewodniczącego Sejmiku zamknął uroczystą część X sesji Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego. 

 

                                                         Część robocza 

 

Stosownie do rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 2016/679 z 27 kwietnia 

2016r. w sprawie ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem danych osobowych 

i w sprawie swobodnego przepływu takich danych oraz uchylenia dyrektywy 95/46/WE 

(RODO) uczestnicy sesji zostali zapoznani z komunikatem, że przebieg obrad będzie 

transmitowany on-line na stronie internetowej Województwa Świętokrzyskiego.   

 

Nagranie z przebiegu obrad odzwierciedlające pełne wypowiedzi osób uczestniczących w sesji 

Sejmiku wraz z ich transkrypcją jest udostępnione w Biuletynie Informacji Publicznej oraz 

na stronie samorządu województwa pod linkiem: 

https://www.swietokrzyskie.pro 

https://www.swietokrzyskie.pro/
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Przebieg posiedzenia: 

 

Przewodniczący Sejmiku otworzył roboczą część X sesji Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego. 

 

Poprosił wszystkich o powstanie i uczczenie minutą ciszy pamięć doktora Sławomira 

Marczewskiego, radnego Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego 5-iu kadencji (1998-

2018). 

 

Prowadzenie dalszej części obrad przekazał Wiceprzewodniczącej Sejmiku Magdalenie 

Zieleń. 

 

Ad 3. 

Wiceprzewodnicząca Sejmiku poprosiła radnych o zalogowanie się do systemu eSesja oraz 

otwarcie zakładki z X sesją, a następnie o potwierdzenie kworum.  

 

Poinformowała, że w sesji uczestniczy 29 radnych, co stanowi kworum niezbędne 

do podejmowania prawomocnych uchwał.   

. 

Ad 4.  

Wiceprzewodnicząca Sejmiku poinformowała, że za pośrednictwem systemu eSesja radni 

otrzymali w statutowym terminie porządek obrad.  

 

Następnie zapytała, czy są wnioski o zmianę lub uzupełnienie porządku obrad?  

 

Radny  Sławomir Gierada – Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji zgłosił 

wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie wniosku dotyczącego 

zmiany Planu zrównoważonego rozwoju publicznego transportu zbiorowego Województwa 

Świętokrzyskiego i dodania nowych połączeń kolejowych, jednocześnie przytoczył 

uzasadnienie zgłoszenia wniosku. (zał. nr 8). 

 

Przewodniczący Sejmiku Andrzej Bętkowski zgłosił wniosek o zdjęcie z porządku obrad 

punktu 19 w sprawie upoważnienia Pełnomocnika ds. sygnalistów powołanego w Urzędzie 

Marszałkowskim Województwa Świętokrzyskiego do podejmowania czynności w zakresie 

przyjmowania zewnętrznych zgłoszeń naruszenia prawa kierowanych do Sejmiku 

Województwa Świętokrzyskiego i podejmowania działań następczych. Jednocześnie 

poinformował, że w związku z wątpliwościami prawnymi dotyczącymi konieczności 

wprowadzenia przez sejmiki województw procedur przyjmowania zgłoszeń zewnętrznych 

zgodnie z ustawą o ochronie sygnalistów zgłaszanymi przez Związek Województw 

Rzeczypospolitej Polskiej oraz inne podmioty stanowiące jednostek samorządu terytorialnego 

Ministerstwo Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej wskazało, że aby Sejmik uznać za organ 

publiczny zdefiniowany w art. 2 pkt 6 ustawy o ochronie sygnalistów należy dokonać oceny, 

czy dany podmiot jest w stanie podjąć działania następcze w zakresie przedmiotowym 

wyszczególnionym w art. 3 ust. 1 ustawy o ochronie sygnalistów.  
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W opinii prawnej wydawanej na zlecenie Związku Województw RP oraz w ocenie prawników 

Urzędu Marszałkowskiego, a także w świetle wyżej wspomnianego stanowiska Ministerstwa, 

Sejmik nie musi wprowadzać procedur przyjmowania zgłoszeń zewnętrznych ani powoływać 

Pełnomocnika ds. sygnalistów. Dlatego też zaszła konieczność zdjęcia z porządku obrad 

uchwały w sprawie upoważnienia Pełnomocnika ds. sygnalistów do podejmowania czynności 

w zakresie przejmowania zewnętrznych zgłoszeń naruszeń prawa kierowanych do Sejmiku 

Województwa Świętokrzyskiego i podejmowania działań następczych.  

 

Radny Marek Bogusławski – Wicemarszałek Województwa poinformował o wprowadzeniu 

przez Zarząd Województwa autopoprawki do projektu uchwały w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej województwa na lata 2024-2040 dotyczącej zmniejszenia w 2025 roku 

a zwiększenia w 2026 roku dochodów z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków 

i wydatków majątkowych finansowanych tymi środkami w kwocie 441.000 zł 

na przedsięwzięcie pn. „Prace renowacyjne i konserwatorskie na obiektach Muzeum Wsi 

Kieleckiej” (zał. nr 9). 

 

Wiceprzewodnicząca Sejmiku zapytała, czy są jeszcze jakieś wnioski? 

 

Więcej wniosków nie zgłoszono. 

 

Wiceprzewodnicząca Sejmiku poinformowała, że projekt uchwały został złożony na piśmie, 

stosownie do § 90 ust. 1 Statutu Województwa Świętokrzyskiego. 

 

Zgodnie z § 72 ust. 2a Statutu Województwa Świętokrzyskiego otworzyła dyskusję nad 

projektem uchwały. 

 

Radny Andrzej Swajda zapytał, czy autopoprawka zgłoszona przez radnego Marka 

Bogusławskiego – Wicemarszałka Województwa nie powinna być zgłoszona w punkcie 

procedowania uchwały? Jego zdaniem, w obecnym punkcie nie powinna być poddana pod 

głosowanie. 

 

Wiceprzewodnicząca Sejmiku poinformowała, że ww. autopoprawka będzie rozpatrywana 

przy procedowaniu uchwały.  

 

Następnie poprosiła o sprawdzenie kworum w systemie eSesja. Na tej podstawie ustalono, 

że w sesji uczestniczyło 29 radnych, tym samym zachowane było kworum wymagane 

do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Ad 5.  

Zgodnie z art. 21 ust. 2 ustawy o samorządzie województwa Sejmik może wprowadzić zmiany 

w porządku obrad bezwzględną większością głosów ustawowego składu Sejmiku.  

 

Wiceprzewodnicząca Sejmiku poddała pod głosowanie wniosek o wprowadzenie 

do porządku obrad projektu uchwały w sprawie wniosku dotyczącego zmiany Planu 
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zrównoważonego rozwoju publicznego transportu zbiorowego Województwa 

Świętokrzyskiego i dodania nowych połączeń kolejowych. Zapytała, kto z radnych jest 

za przyjęciem wniosku, kto jest przeciw, kto się wstrzymał od głosowania?  

 

Wniosek w ww. sprawie został przyjęty przez Sejmik jednogłośnie tj. 29 głosami „za”.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 10 do protokołu.  

 

W dalszej części Wiceprzewodnicząca Sejmiku poddała pod głosowanie wniosek o zdjęcie 

z porządku obrad punktu 19 w sprawie upoważnienia Pełnomocnika ds. sygnalistów 

powołanego w Urzędzie Marszałkowskim Województwa Świętokrzyskiego do podejmowania 

czynności w zakresie przyjmowania zewnętrznych zgłoszeń naruszenia prawa kierowanych 

do Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego i podejmowania działań następczych. Zapytała, 

kto z radnych jest za przyjęciem wniosku, kto jest przeciw, kto się wstrzymał od głosowania?  

 

Wniosek w ww. sprawie został przyjęty przez Sejmik jednogłośnie tj. 29 głosami „za”.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 11 do protokołu.  

 

Ad 6. 

Na sekretarzy obrad Wiceprzewodnicząca Sejmiku zaproponowała kandydatury radnych: 

Łukasza Jabłońskiego i  Sławomira Gierady. 

 

Wiceprzewodnicząca Sejmiku zapytała radnych czy wyrażają zgodę na kandydowanie. 

 

Radni wyrazili zgodę. 

 

Wiceprzewodnicząca Sejmiku poddała pod głosowanie wybór sekretarzy obrad w osobach 

radnych: Łukasza Jabłońskiego i Sławomira Gierady. Zapytała, kto z radnych jest 

za powołaniem sekretarzy, kto jest przeciwny, kto się wstrzymał od głosowania? 

 

Wiceprzewodnicząca Sejmiku stwierdziła, że Sejmik dokonał wyboru sekretarzy obrad 

większością głosów tj. 27 głosami „za”, przy 2 głosach wstrzymujących się. 

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 12 do protokołu. 

 

Ad 7 – 8. 

Radni otrzymali niżej wymienione materiały: 

- uchwałę Zarządu Województwa nr 1139/24 w sprawie projektu uchwały w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Świętokrzyskiego na lata 2025 – 2040 

(zał. nr 13), 

- uchwałę Zarządu Województwa nr 1348/24 w sprawie przyjęcia autopoprawki do projektu 

uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Świętokrzyskiego na lata 

2025 – 2040 (zał. nr 14),  
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- uchwałę Zarządu Województwa nr 1140/24 w sprawie przyjęcia projektu uchwały budżetowej 

Województwa Świętokrzyskiego na 2025 rok wraz z uzasadnieniem i materiałami 

informacyjnymi (zał. nr 15),  

- uchwałę nr 29/2024 I Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach 

z dnia 2 grudnia 2024 roku w sprawie możliwości finansowania deficytu budżetu planowanego 

w projekcie uchwały budżetowej Województwa Świętokrzyskiego na 2025 rok (zał. nr 16). 

- uchwałę nr 30/2024 I Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach 

z dnia 5 grudnia 2024 roku w sprawie opinii o projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Województwa Świętokrzyskiego na lata 2025-2040 (zał. nr 17),  

- uchwałę nr 31/2021 I Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach 

z dnia 5 grudnia 2024 roku w sprawie opinii o projekcie uchwały budżetowej Województwa 

Świętokrzyskiego na 2025 rok (zał. nr 18),  

 

Radna Renata Janik - Marszałek Województwa Świętokrzyskiego przedstawiła 

z wykorzystaniem prezentacji ww. projekty uchwał, łącznie z autopoprawką, a następnie 

wniosła o przyjęcie ich przez Sejmik. Prezentacja stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

 

Radny Łukasz Jabłoński – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował 

o pozytywnym zaopiniowaniu przez Komisję projektu uchwały w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Województwa Świętokrzyskiego na lata 2025 – 2040 oraz autopoprawki 

do ww. projektu uchwały (Opinie Nr 56/24 i 68/24 stanowią zał. nr 20 i 21).  

 

Wiceprzewodnicząca Sejmiku poinformowała że wszystkie pozostałe Komisje Sejmiku 

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Województwa Świętokrzyskiego na lata 2025 – 2040 (opinie stanowią załączniki nr 22-27). 

 

Poinformowała również o pozytywnej opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach 

do projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa 

Świętokrzyskiego na lata 2025 – 2040. 

 

W dalszej części otworzyła dyskusję do projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Województwa Świętokrzyskiego na lata 2025 – 2040. 

 

Głosów w dyskusji nie było. 

 

Po zamknięciu dyskusji Wiceprzewodnicząca Sejmiku poprosiła o sprawdzenie kworum 

w systemie eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 29 radnych, tym samym 

zachowane było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Następnie poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Województwa Świętokrzyskiego na lata 2025 – 2040 wraz z autopoprawką Zarządu 

Województwa  Świętokrzyskiego. Zapytała, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest 

przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 
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Uchwała Nr X/142/24 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie tj. 29 głosami 

„za” i stanowi zał. nr 28 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 29 do protokołu. 

 

Wiceprzewodnicząca Sejmiku poprosiła Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów 

o przedstawienie opinii do projektu uchwały budżetowej Województwa Świętokrzyskiego 

na 2025 rok. 

 

Radny Łukasz Jabłoński – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował 

o pozytywnym zaopiniowaniu przez Komisję ww. projektu (opinia Nr 57/24 stanowi 

zał. nr 30).  

 

Wiceprzewodnicząca Sejmiku poinformowała że wszystkie pozostałe Komisje Sejmiku 

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały budżetowej Województwa Świętokrzyskiego 

na 2025 rok.(opinie stanowią załączniki nr 31-36). 

 

Poinformowała również o pozytywnych opiniach Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach 

do projektu uchwały budżetowej Województwa Świętokrzyskiego na 2025 rok. 

 

W dalszej części otworzyła dyskusję. 

 

Głos w dyskusji zabierali: radny Andrzej Swajda, radna Jolanta Tyjas, radny Jan Maćkowiak, 

radny Gerard Pedrycz, radny Marek Bogusławski – Wicemarszałek Województwa, radny 

Andrzej Pruś – Członek Zarządu, radna Małgorzata Krzywda, radny Arkadiusz Bąk, radny 

Mieczysław Gębski, radna Renata Janik – Marszałek Województwa. 

 

Po zamknięciu dyskusji Wiceprzewodnicząca Sejmiku poprosiła radnych o potwierdzenie 

kworum w systemie eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 29 radnych, 

tym samym zachowane było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Następnie poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie uchwalenia Budżetu 

Województwa Świętokrzyskiego na 2025 rok. Zapytała, kto z radnych jest za podjęciem 

uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 

 

Uchwała Nr X/143/24 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik większością głosów tj. 16 

głosami „za”, przy 13 głosach „wstrzymujących się” i stanowi zał. nr 37 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 38 do protokołu. 

 

Ad 9. 

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Miasta Kielce 

z przeznaczeniem na wsparcie zadania własnego powiatu z zakresu pomocy społecznej 
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dotyczącego specjalistycznego poradnictwa realizowanego w ramach "Telefonu zaufania 

dla osób w kryzysie” (zał. nr 39). 

 

Radna Renata Janik - Marszałek Województwa Świętokrzyskiego przedstawiła ww. projekt 

uchwały, a następnie wniosła o przyjęcie go przez Sejmik.  

 

Radny Kazimierz Mądzik - Przewodniczący Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Spraw 

Rodziny poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały przez Komisję 

(Opinia Nr 23/24 stanowi zał. nr 40).  

 

Radny Łukasz Jabłoński – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował 

o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały przez Komisję. (Opinia Nr 58/24 stanowi 

zał. nr 41).  

 

Wiceprzewodnicząca Sejmiku otworzyła dyskusję. 

 

Głosów w dyskusji nie było. 

 

Po zamknięciu dyskusji Wiceprzewodnicząca Sejmiku poprosiła radnych o potwierdzenie 

kworum w systemie eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 29 radnych, 

tym samym zachowane było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Następnie poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

dla Miasta Kielce z przeznaczeniem na wsparcie zadania własnego powiatu z zakresu pomocy 

społecznej dotyczącego specjalistycznego poradnictwa realizowanego w ramach "Telefonu 

zaufania dla osób w kryzysie”. Zapytała, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest 

przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 

 

Uchwała Nr X/144/24 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie tj. 29 głosami 

„za” i stanowi zał. nr 42 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 43 do protokołu. 

 

Ad 10.   

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie, w drodze darowizny, 

przez Województwo Świętokrzyskie na rzecz Gminy Kielce nieruchomości położonej 

w Kielcach przy ul. Langiewicza (zał. nr 44). 

 

Radny Andrzej Pruś - Członek Zarządu przedstawił ww. projekt uchwały, a następnie wniósł 

o przyjęcie go przez Sejmik. 

 

Radny Marcin Piętak - Przewodniczący Komisji Strategii Rozwoju, Promocji 

i Współpracy z Zagranicą poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu 

uchwały przez Komisję (Opinia Nr 27/24 stanowi zał. nr 45).  
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Radny Łukasz Jabłoński – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował 

o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały przez Komisję. (Opinia Nr 67/24 stanowi 

zał. nr 46).  

 

Wiceprzewodnicząca Sejmiku otworzyła dyskusję. 

Głosów w dyskusji nie było. 

 

Po zamknięciu dyskusji Wiceprzewodnicząca Sejmiku poddała pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie, w drodze darowizny, przez Województwo 

Świętokrzyskie na rzecz Gminy Kielce nieruchomości położonej w Kielcach przy 

ul. Langiewicza. Zapytała, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, 

kto wstrzymał się od głosowania? 

 

Uchwała Nr X/145/24 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie tj. 29 głosami 

„za” i stanowi zał. nr 47 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 48 do protokołu. 

 

Ad 11.   

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie udzielenia jednostkom samorządu terytorialnego 

pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla zadania pod nazwą „Obsługa komunikacyjna 

Centrum Nauki Leonardo da Vinci oraz Parku Etnograficznego w Tokarni” (zał. nr 49). 

 

Radny Andrzej Pruś - Członek Zarządu przedstawił ww. projekt uchwały, a następnie wniósł 

o przyjęcie go przez Sejmik. Jednocześnie zgłosił poprawkę redakcyjną polegającą na zmianie 

treści  § 4 uchwały:  „Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia” na zapis „Uchwała wchodzi 

w życie z dniem 1 stycznia 2025 r.”. 

 

Radny Marcin Piętak - Przewodniczący Komisji Strategii Rozwoju, Promocji 

i Współpracy z Zagranicą poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu 

uchwały przez Komisję (Opinia Nr 26/24 stanowi zał. nr 50).  

 

Radny Łukasz Jabłoński – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował 

o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały przez Komisję. (Opinia Nr 59/24 stanowi 

zał. nr 51).  

 

Wiceprzewodnicząca Sejmiku otworzyła dyskusję. 

 

Głosów w dyskusji nie było. 

 

Po zamknięciu dyskusji poprosiła radnych o potwierdzenie kworum w systemie eSesja. Na tej 

podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 26 radnych, tym samym zachowane było kworum 

wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 
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W dalszej części poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie udzielenia jednostkom 

samorządu terytorialnego pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla zadania pod nazwą 

„Obsługa komunikacyjna Centrum Nauki Leonardo da Vinci oraz Parku Etnograficznego 

w Tokarni” wraz z poprawką o charakterze redakcyjnym. Zapytała, kto z radnych jest 

za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 

 

Uchwała Nr X/146/24 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie tj. 26 głosami 

„za” i stanowi zał. nr 52 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 53 do protokołu. 

 

Ad 12. 

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi Buskiemu pomocy 

finansowej (zał. nr 54). 

 

Radna Anita Koniusz - Członek Zarządu przedstawiła ww. projekt uchwały, a następnie 

wniosła o przyjęcie go przez Sejmik.  

 

Radny Paweł Krakowiak – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 

poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały przez Komisję (Opinia 

Nr 21/2024 stanowi zał. nr 55).  

 

Radny Łukasz Jabłoński – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował 

o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały przez Komisję. (Opinia Nr 60/24 stanowi 

zał. nr 56).  

 

Wiceprzewodnicząca Sejmiku otworzyła dyskusję. 

 

Głosów w dyskusji nie było. 

 

Po zamknięciu dyskusji poprosiła radnych o potwierdzenie kworum w systemie eSesja. Na tej 

podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 22 radnych, tym samym zachowane było kworum 

wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

W dalszej części poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi 

Buskiemu pomocy finansowej. Zapytała, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest 

przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 

 

Uchwała Nr X/147/24 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie tj. 22 głosami 

„za” i stanowi zał. nr 57 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 58 do protokołu. 
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Ad 13. 

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie udzielenia w 2025 roku pomocy finansowej 

Gminie Nowa Słupia z przeznaczeniem na dofinansowanie organizacji 57. Dymarek w Nowej 

Słupi (zał. nr 59). 

 

Radna Anita Koniusz - Członek Zarządu przedstawiła ww. projekt uchwały, a następnie 

wniosła o przyjęcie go przez Sejmik.  

 

Radny Paweł Krakowiak – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 

poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały przez Komisję (Opinia 

Nr 22/2024 stanowi zał. nr 60).  

 

Radny Łukasz Jabłoński – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował 

o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały przez Komisję. (Opinia Nr 61/24 stanowi 

zał. nr 61).  

 

Wiceprzewodnicząca Sejmiku otworzyła dyskusję. 

 

Głosów w dyskusji nie było. 

 

Po zamknięciu dyskusji poprosiła radnych o potwierdzenie kworum w systemie eSesja. Na tej 

podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 19 radnych, tym samym zachowane było kworum 

wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

W dalszej części poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie udzielenia w 2025 roku 

pomocy finansowej Gminie Nowa Słupia z przeznaczeniem na dofinansowanie organizacji 57. 

Dymarek w Nowej Słupi. Zapytała, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest 

przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 

 

Uchwała Nr X/148/24 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie tj. 19 głosami 

„za” i stanowi zał. nr 62 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 63 do protokołu. 

 

Ad 14. 

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie udzielenia w 2025 roku pomocy finansowej Gminie 

Busko-Zdrój z przeznaczeniem na organizację XXXI Międzynarodowego Festiwalu 

Muzycznego im. Krystyny Jamroz w Busku Zdroju (zał. nr 64). 

 

Radna Anita Koniusz - Członek Zarządu przedstawiła ww. projekt uchwały, a następnie 

wniosła o przyjęcie go przez Sejmik.  
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Radny Paweł Krakowiak – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 

poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały przez Komisję (Opinia 

Nr 23/2024 stanowi zał. nr 65).  

 

Radny Łukasz Jabłoński – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował 

o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały przez Komisję. (Opinia Nr 62/24 stanowi 

zał. nr 66).  

 

Wiceprzewodnicząca Sejmiku otworzyła dyskusję. 

 

Głosów w dyskusji nie było. 

 

Po zamknięciu dyskusji poprosiła radnych o potwierdzenie kworum w systemie eSesja. Na tej 

podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 20 radnych, tym samym zachowane było kworum 

wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

W dalszej części poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie udzielenia w 2025 roku 

pomocy finansowej Gminie Busko-Zdrój z przeznaczeniem na organizację XXXI 

Międzynarodowego Festiwalu Muzycznego im. Krystyny Jamroz w Busku Zdroju. Zapytała, 

kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 

 

Uchwała Nr X/149/24 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik większością głosów tj. 19 

głosami „za”, przy 1 glosie „wstrzymującym się” i stanowi zał. nr 67 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 68 do protokołu. 

 

Ad 15. 

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie zaniechania realizacji przedsięwzięcia ( zał. nr 69).  

 

Maria Fidzińska-Dziurzyńska – Skarbnik Województwa przedstawiła ww. projekt 

uchwały, a następnie wniosła o przyjęcie go przez Sejmik.  

 

Radny Łukasz Jabłoński – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował 

o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały przez Komisję. (Opinia Nr 63/24 stanowi 

zał. nr 70).  

 

Wiceprzewodnicząca Sejmiku otworzyła dyskusję. 

 

Głosów w dyskusji nie było. 

 

Po zamknięciu dyskusji poprosiła radnych o potwierdzenie kworum w systemie eSesja. Na tej 

podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 19 radnych, tym samym zachowane było kworum 

wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 
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W dalszej części poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zaniechania realizacji 

przedsięwzięcia. Zapytała, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, 

kto wstrzymał się od głosowania? 

 

Uchwała Nr X/150/24 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik większością głosów tj. 17 

głosami „za”, przy 2 głosach „wstrzymujących się” i stanowi zał. nr 71 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 72 do protokołu. 

 

Ad 16-18. 

Wiceprzewodnicząca Sejmiku zwróciła się do radnych z pytaniem, czy punkty: 16 – 18 

z porządku obrad mogą być omówione łącznie. 

 

 Radni nie zgłosili sprzeciwu. 

 

Radni otrzymali projekty uchwał w sprawach: 

- zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Świętokrzyskiego na lata 2024 – 

2040 (zał. nr 73) wraz z autopoprawką (zał. nr 9), 

- zmian w budżecie województwa na 2024 rok (zał. nr 74), 

 - w sprawie wydatków budżetu województwa, które nie wygasają z upływem roku 

budżetowego 2024 (zał. nr 75). 

 

Maria Fidzińska-Dziurzyńska – Skarbnik Województwa przedstawiła ww. projekt 

uchwały, a następnie wniosła o przyjęcie go przez Sejmik.  

 

Radny Łukasz Jabłoński – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował 

o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektów uchwał przez Komisję. (Opinie Nr 64/24 -66/24 

stanowią zał. nr 76-78).  

 

Wiceprzewodnicząca Sejmiku otworzyła dyskusję do punktu: zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Województwa Świętokrzyskiego na lata 2024 – 2040. 

 

Głosów w dyskusji nie było. 

 

Po zamknięciu dyskusji poprosiła radnych o potwierdzenie kworum w systemie eSesja. Na tej 

podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 23 radnych, tym samym zachowane było kworum 

wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

W dalszej części poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Województwa Świętokrzyskiego na lata 2024 – 2040 wraz z 

autopoprawką Zarządu. Zapytała, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, 

kto wstrzymał się od głosowania? 
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Uchwała Nr X/151/24 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik większością głosów tj. 22 

głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się” i stanowi zał. nr 79 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 80 do protokołu. 

 

Wiceprzewodnicząca Sejmiku otworzyła dyskusję do punktu: zmiany w budżecie 

województwa na 2024 rok. 

 

Głosów w dyskusji nie było. 

 

Po zamknięciu dyskusji poprosiła radnych o potwierdzenie kworum w systemie eSesja. Na tej 

podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 24 radnych, tym samym zachowane było kworum 

wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

W dalszej części poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie 

województwa na 2024 rok. Zapytała, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest 

przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 

 

Uchwała Nr X/152/24 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik większością głosów tj. 20 

głosami „za”, przy 4 głosach „wstrzymujących się” i stanowi zał. nr 81 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 82 do protokołu. 

 

Wiceprzewodnicząca Sejmiku otworzyła dyskusję do punktu w sprawie wydatków budżetu 

województwa, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2024. 

 

Głosów w dyskusji nie było. 

 

W dalszej części poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wydatków budżetu 

województwa, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2024. Zapytała, kto z radnych 

jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 

 

Uchwała Nr X/153/24 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik większością głosów tj. 22 

głosami „za”, przy 2 głosach „wstrzymujących się” i stanowi zał. nr 83 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 84 do protokołu. 

 

Ad 19.  

Punkt został zdjęty z Porządku obrad. 

 

Ad 20. 

Radnym udostępniono projekt uchwały w sprawie wniosku dotyczącego zmiany Planu 

zrównoważonego rozwoju publicznego transportu zbiorowego Województwa 

Świętokrzyskiego i dodania nowych połączeń kolejowych (zał. nr 8). 
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Radny Sławomir Gierada – Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji omówił 

projekt uchwały, a następnie poprosił o przyjęcie go przez Sejmik. 

 

Wiceprzewodnicząca Sejmiku otworzyła dyskusję. 

 

Głosów w dyskusji nie było. 

 

W dalszej części poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wniosku dotyczącego 

zmiany Planu zrównoważonego rozwoju publicznego transportu zbiorowego Województwa 

Świętokrzyskiego i dodania nowych połączeń kolejowych. Zapytała, kto z radnych jest 

za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 

 

Uchwała Nr X/154/24 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie tj. 22 głosami 

„za” i stanowi zał. nr 85 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 86 do protokołu. 

 

Ad 21. 

Interpelacje i zapytania. 

 

Radni nie zgłaszali interpelacji i zapytań. 

 

Ad 22.  

Radni otrzymali Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa Świętokrzyskiego 

w okresie między sesjami (zał.nr 87). 

 

Wiceprzewodnicząca Sejmiku zapytała radnych, czy są uwagi do przedstawionego materiału. 

 

Radni nie zgłosili uwag.  

 

Wiceprzewodnicząca Sejmiku oznajmiła, że Sejmik przyjął powyższe Sprawozdanie 

z działalności Zarządu Województwa Świętokrzyskiego w okresie między sesjami. 

 

Ad 23.  

Radni otrzymali Informację Przewodniczącego i Wiceprzewodniczących Sejmiku 

o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami (zał. nr 88). 

 

Wiceprzewodnicząca Sejmiku zapytała radnych, czy są uwagi do przedstawionego materiału. 

 

Radni nie zgłosili uwag.  

 

Wiceprzewodnicząca Sejmiku oznajmiła, że Sejmik przyjął Informację Przewodniczącego 

i Wiceprzewodniczących Sejmiku o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami. 
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Ad 24. 

Sprawy różne. 

 

Głos zabierali: 

- radna Jolanta Tyjas oraz radny Andrzej Pruś - Członek Zarządu w sprawie budowy ścieżki 

rowerowej wzdłuż drogi wojewódzkiej 786 na odcinku Czarnca  - Włoszczowa,  

- radny Andrzej Mochoń w sprawie celu budowy ścieżek rowerowych i ich umiejscowienia 

poza ciągami dróg wojewódzkich. 

 

Ad 25.  

Wiceprzewodnicząca Sejmiku ogłosiła zamknięcie X sesji Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego.  

 

Przewodniczący Sejmiku                                                     Wiceprzewodnicząca Sejmiku 

 

 

     Andrzej Bętkowski                                                                     Magdalena Zieleń 

 

Sekretarze obrad: 

 

Radny Łukasz Jabłoński                                                              radny Sławomir Gierada 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Protokół sporządził 

Robert Świstak                                                        


